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Inleiding 
Per brief van 28 oktober 2021 heeft Baran Aydin van de fractie van de PvdA uw 
college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over 
energiearmoede. Bijgaand treft u de beantwoording aan. 
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SCHRIFTELIJKE VRAGEN  

EX ART. 46 RvO 

deventer.pvda.nl  |  fractie@pvdadeventer.nl 

28 oktober, 2021 

Betreft: Energiearmoede 

Geacht College, 
De gasprijzen stijgen en inwoners maken zich zorgen over de gasrekening die ze gepresenteerd gaan 
krijgen aan het eind van de winter. In de media is al veel over de gasprijzen gewisseld en Den Haag 
komt zelfs met een algemene lastenverlichting voor alle huishoudens. Deze lastenverlichting is fijn, 
maar de realiteit blijft dat mensen met een kleine portemonnee minder energiebesparende 
maatregelen kunnen nemen en hierdoor onevenredig hard worden geraakt door hogere 
energieprijzen.  
 
De PvdA-fractie heeft n.a.v. het voorgaande de volgende vragen aan het college van B&W: 

1. Hoe beoordeelt het college van B&W het feit dat inwoners door de snel stijgende 
energieprijzen een verhoogde kans lopen om (verder) in financiële problemen te komen door 
het niet kunnen betalen van energiebesparende maatregelen?  

2. Hoe kijkt het college aan tegen het versneld isoleren van sociale huurwoningen en 
woningbezit van particuliere verhuurders? 

3. Hoe kijkt het college aan tegen het opzetten van een revolverend fonds nu er vanuit het rijk 
150 miljoen beschikbaar komt om energiearmoede aan te pakken? Zorgt dit voor een 
heroverweging?  Of worden er al andere plannen gemaakt voor de besteding van deze 
middelen? 

4. Welke plannen heeft het college van B&W om inwoners met beperkte financiële ruimte mee 
te nemen in de energietransitie?  
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2021-00234  23 november 2021 
kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.C. Eggel Schriftelijke vragen ex art 46 RvO  
contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte heer Aydin, 
 
In uw brief van 28 oktober jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over 
energiearmoede. Ons antwoord is als volgt. 
 
Vraag 1 
Hoe beoordeelt het college van B&W het feit dat inwoners door de snel stijgende energieprijzen een 
verhoogde kans lopen om (verder) in financiële problemen te komen door het niet kunnen betalen van 
energiebesparende maatregelen?  
 
Antwoord 
De snelheid en mate van de stijging van de energieprijs vindt het college zorgelijk. Met name inwoners met 
een laag inkomen en een hoog energieverbruik kunnen hierdoor in de problemen komen. Dat geldt vooral 
voor de groep inwoners met een flexibel energietarief of een binnenkort aflopend energiecontract. Zij worden 
vanaf 1 januari geconfronteerd met een hogere energierekening. Mensen met een doorlopend contract met 
vaste tarieven ondervinden vooralsnog geen consequenties van de stijgende energieprijzen op de 
wereldmarkt.  
 
Er zijn energiemaatschappijen die recent failliet zijn gegaan of toch hun tarieven hebben verhoogd. Onze 
inwoners met een laag inkomen die hierdoor getroffen worden en daardoor in de financiële problemen dreigen 
te geraken kunnen een beroep doen op een maatwerkvoorziening (in principe tot januari 2022).  Daarnaast 
benaderen wij actief inwoners die bijstand ontvangen om samen met hen te bekijken hoe zij ervoor staan en 
of er aanvullende maatregelen nodig zijn waarbij wij als gemeente kunnen ondersteunen. Het Budget Advies 
Bureau monitort op cliëntniveau of er betalingsproblemen ontstaan en verwijst waar nodig ook naar de 
maatwerkvoorziening. Verder zetten wij social media in als preventiemaatregel om mensen op te roepen bij 
zorgen over dit onderwerp contact met ons op te nemen bijvoorbeeld via het spreekuur Geldfit.  
 
Wij zijn blij met de door de regering aangekondigde korting op de energiebelasting waarmee een deel van de 
prijsstijging wordt gecompenseerd. Naar verwachting stijgt de energierekening volgende jaar voor een 
gemiddeld huishoudens 20 euro per maand. (Dit geldt alleen voor groep inwoners waarbij het energietarief 
wordt aangepast).  Dat is een forse stijging van de lasten voor mensen met een laag inkomen. 
 



Naast de belastingkorting heeft de regering aangekondigd dat extra budget (150 miljoen euro) beschikbaar 
komt voor compensatie dat via de gemeente wordt uitgegeven. Het college wil dit budget gericht inzetten bij 
die inwoners die dit het hardste nodig hebben (zie ook antwoord bij vraag 3).  
  
Vraag 2 
Hoe kijkt het college aan tegen het versneld isoleren van sociale huurwoningen en woningbezit van 
particuliere verhuurders? 
 
Antwoord 
Met de woningcorporaties zijn prestatieafspraken gemaakt. Belangrijkste afspraak is dat hun woningbezit in 
2022 gemiddeld energielabel B moet hebben. Daarvoor zijn en worden door de corporaties diverse 
energetische revenovaties van complexen uitgevoerd. Momenteel worden nieuwe prestatieafspraken gemaakt 
waarmee de energielabels E, F en G versneld worden aangepakt.   
 
Energetische verbetering van particuliere huurwoningen is ook zeer wenselijk. De groep van particuliere 
verhuurders is divers, we kennen de grotere particuliere verhuurders zoals NV Bergkwartier of Vesteda, maar 
er is een grote groep individuele particuliere verhuurders (mensen die 1 of 2 woningen verhuren) die zeer 
lastig bereikbaar is, en vaak ook onbekend. Met deze groep is er geen gestructureerd overleg. Wettelijk 
gezien gelden voor particuliere huurwoningen geen andere verduurzamingseisen dan voor particuliere 
woningeigenaren. Zeker voor de woningen met een slecht energielabel is dat zorgelijk. Versnelde 
verduurzaming is echter niet afdwingbaar. In wijkaanpakken (o.a. wijkuitvoeringsplannen) proberen we de 
particulieren verhuurders wel in beeld te krijgen, te betrekken en te stimuleren om de woningen te 
verduurzamen.  
 
Vraag 3 
Hoe kijkt het college aan tegen het opzetten van een revolverend fonds nu er vanuit het rijk 150 miljoen 
beschikbaar komt om energiearmoede aan te pakken? Zorgt dit voor een heroverweging?  Of worden er al 
andere plannen gemaakt voor de besteding van deze middelen? 
 
Antwoord 
Op dit moment is nog niet bekend wat de voorwaarden zijn bij de 150 miljoen euro van het Rijk voor 
compensatie van de stijgende energieprijzen en welk bedrag voor Deventer beschikbaar komt.  
Bij een revolverend fonds kunnen deze middelen mogelijk worden benut voor het verstrekken van leningen. 
Hierbij moeten echter wel voldaan worden aan de Wet financieel toezicht. Inwoners waarbij sprake is van 
energiearmoede, of waarbij energiearmoede dreigt, komen binnen deze wet niet in aanmerking voor een 
lening. Voor inwoners die wel aan de lening-vereisten voldoen bestaan reeds andere duurzaamheidsleningen 
waarvoor zij in aanmerking komen. Een revolverend fonds is daarmee niet de oplossing om de 
energiearmoede aan te pakken.    
 
Het college wil de middelen die beschikbaar komen vanuit het rijk graag inzetten voor concrete maatregelen 
voor woningenverbetering bij de doelgroep die geen lening mag afsluiten (ook niet in een revolverend fonds) 
waarbij energiearmoede aan de orde is of dreigt. Energetische woningverbetering (denk aan 
spouwmuurisolatie, zolderisolatie of dubbel glas) zorgt voor een structurele verlaging van de energierekening 
en tot structurele CO2-besparing. Dit in tegenstelling tot kleinschalige energiebesparende maatregelen of een 
eenmalig geldbedrag als tijdelijke lastenverlichting. Deventer is in overleg met andere gemeenten en de VNG 
over een lobby richting het ministerie.  
 
Vraag 4 
Welke plannen heeft het college van B&W om inwoners met beperkte financiële ruimte mee te nemen in de 
energietransitie?  
 
Antwoord 
Met de RRE en de RREW worden alle inwoners in staat gesteld kleine energiebesparende maatregelen te 
treffen. Daarnaast kan met de het Duurzaamheidskrediet Deventer een deel van de groep inwoners met een 
laag inkomen en een hoge energierekening aan een lening worden geholpen die kan worden terugbetaald 
met de besparing op de energierekening.  Met het duurzaamheidskrediet wordt als eerste in Zandweerd 
ervaring opgedaan.  
 



Maar zoals bij 3 gezegd, is ook het duurzaamheidskrediet niet altijd een oplossing. Zeker niet voor de groep 
mensen die nu al betalingsproblemen heeft. Voor hen zou de innovatieve inzet van de 150 miljoen een 
werkelijke oplossing kunnen bieden in het verlagen van energielasten.  
 
In FBW-verband worden samen met de woningcorporaties wijkuitvoeringsplannen opgesteld. Betaalbaarheid 
voor alle inwoners is daarbij een belangrijk aandachtpunt. Mogelijkheden voor inwoners met beperkte 
financiële ruimte is een grote uitdaging waarvoor in Deventer en landelijk nog maar zeer beperkte 
mogelijkheden bestaan. Opgemerkt wordt dat het hier vaak meer gaat om de behoefte aan 
inkomensondersteuning dan om energietransitie.   
 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
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